

TERMS AND CONDITIONS OF SALE AND DELIVERY OF BIESTERFELD INTEROWA GMBH & CO KG

(as of October 2025)

Thank you for your order which we will fulfil with the diligence of a prudent businessman. The following terms of delivery which also apply to future transactions serve the purpose of ensuring a clear and binding basis for the processing of the various business transactions with our customers, both for them and for us.

For customers qualifying as consumers under the provisions of the Consumer Protection Act the following terms and conditions shall only apply wherever they do not conflict with mandatory provisions of the said Act.

1. Binding nature

All our offers, sales and deliveries are made on the basis of the following terms and conditions of sale and delivery which are deemed to have been approved in full by the buyer upon placement of the order or conclusion of the purchase and are therefore binding for both the buyer and for us. Any terms and conditions of purchase of our buyers, even if we do not expressly object to them, shall not apply to transactions concluded with us. Should individual parts of these Terms and Conditions of Sale and Delivery be invalid for any reason, the validity of the remaining provisions of these Terms and Conditions shall not be affected. Collateral agreements, additions or amendments to the order or purchase or our terms and conditions require express written confirmation by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG in order to be valid. In particular, the acceptance of the delivered goods or a partial delivery, as well as the payment or partial payment, signify the acceptance of the terms and conditions of sale of Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG by the buyer.

2. Fulfilment and transfer of risk

Unless agreed differently delivery shall be considered completed and the risk shall be considered transferred to the buyer

- a) for dispatched goods, upon departure of the goods from the dispatch warehouse of Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG or the producer, or
- b) for goods to be collected, upon issuance of the ready-for-pick-up notice by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG specifying that the goods are ready for collection.

3. Prices

Our deliveries are based on the prices quoted in our published price lists, with the express reservation of the right to invoice the prices applicable on the date of delivery of the goods in the event of price changes.

Unless expressly stated otherwise, all prices include customary packaging but exclude VAT. Taxes, fees and customs duties which are introduced after conclusion of the contract and which affect the goods for which the contract was concluded shall be borne by the buyer.

Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG is only obliged to take out storage or transport insurance in favour of the buyer if this has been agreed in writing.

4. Invoice

Invoices can be sent both on paper and in electronic form within the meaning of § 11 (2) UStG.

5. Payment

Invoices are payable net upon receipt, unless otherwise confirmed in writing. Failure to meet the payment deadline shall result in default without any further reminder. In the event of default of payment, Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG is entitled to demand at least default interest in accordance with § 456 first sentence of the Austrian Commercial Code (Unternehmensgesetzbuch) or a proven higher interest loss as well as EUR 40.00 for each written reminder from the due date.

If Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG accepts bills of exchange or comparable documents, acceptance shall be subject to encashment, only this shall be deemed payment. If the redemption date is after the due date of the invoice, Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG is entitled to claim interest on arrears in accordance with the above provisions. If the buyer does not pay by the due date or if Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG receives information that the financial circumstances of the buyer have deteriorated, Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG may, at its discretion, demand payment of all outstanding invoices - whether due or not - and/or cancel all outstanding deliveries and make further deliveries only against advance payment or make them dependent on the provision of appropriate security. Offsetting or retention of payments against any claims is not permitted unless Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG has given its express written consent.

6. Delivery times

The delivery times stated by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG are only approximate and are subject to correct and timely delivery to Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG. The buyer shall in any case only be entitled to withdraw from the contract due to any delay in delivery after setting a grace period in writing of at least the length of the originally intended delivery period. Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG's liability is limited to cases of at least gross negligence by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG.

7. Shipping mode

Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG reserves the right to determine the shipping mode and the carrier to the place of delivery, provided that free delivery has been agreed. The buyer shall bear the costs of any other transport arrangements requested by it.

8. Partial deliveries

- a) If the buyer does not call off a partial delivery notified as agreed as ready for dispatch by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG, Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG may, at its discretion, make the partial delivery at any time or arrange for it to be made at a later date or cancel the partial delivery order concerned. No such measure shall affect other partial deliveries.
- b) If for any reason Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG is unable to deliver the total quantity of goods, Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG shall be entitled to allocate the quantities of such goods available to it among any or all of the buyers or to effect delivery by instalments on such basis as Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG considers reasonable or practicable without being liable for any failure resulting therefrom.

9. Non-fulfilment

Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG shall not be liable for non-fulfilment or delay, whether caused directly or indirectly, for example by fire, explosion, accident, flood, labour difficulties or shortage of materials, equipment or supplies, war, epidemics, governmental action, lack of suitable materials, equipment, fuel, power or transportation facilities, supply chain disruptions, severe fluctuations in demand, force majeure or any other event or cause beyond the reasonable control of Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG. Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG may cancel or delay the delivery of quantities affected by such circumstances.

For technical production reasons, the quantity delivered by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG may deviate from the quantity ordered by up to 10 %. The buyer accepts the quantity actually delivered as fulfilment.

10. Empties

Delivered but unsold empties or containers remain the property of Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG. The buyer shall return such empties in good condition and in accordance with the instructions by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG carriage paid to the specified location within the specified period. Any deposit made by the buyer for such empties shall be forfeited if the goods are not returned in due form within the specified period. If no deposit was made, the buyer shall reimburse Biesterfeld Interowa GmbH & Co for the value of any damaged empties or empties not returned within the request period as stated on the invoice. Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG shall make the final decision on the acceptance or rejection of damaged, returned empties.

11. Quality standards

Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG assumes no warranty beyond that expressly set forth in writing, except that the material sold hereunder conforms to the standards of the respective producer. The buyer assumes all risks and liability for the results of the use of the material supplied, whether the material is used alone or in conjunction with other products.

If the goods have been processed by any company other than Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG, the liability of Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG shall be limited to the goods in their unprocessed state.

12. Warranty

- a) A prerequisite for any warranty claim is compliance with the buyer's immediate obligation to inspect the goods and to immediately notify Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG of any defects by registered post.
- b) Any warranty by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG shall be limited to the scope of the warranty obligation of the supplier of Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG, to which Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG will forward any buyer complaints. The warranty period is in any case limited to 6 months from fulfilment (above 2).
- c) In addition, any warranty claim against Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG expires if the buyer of the goods disregards the instructions for use, utilisation, maintenance, storage, etc., remedies defects that have occurred itself or has them remedied or modifies or processes the delivered goods.
- d) The rectification of defects shall not lead to an extension of the original warranty obligation.
- e) The buyer waives all other claims, however described, against Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG, in particular for any consequential damage, unless there are indispensable claims under the Product Liability Act.

13. Patents

Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG warrants that the delivered goods do not infringe any patent rights in the country of the goods' origin; no further warranty is assumed.

14. Assignment to third parties

Claims arising from orders must not be assigned, pledged or transferred to a third party, either in whole or in part, without the written consent of Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG.

15. Technical customer service

Upon request, Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG shall endeavour to provide technical assistance and advice regarding the use of the goods by the buyer within the scope of its possibilities; however, such assistance and advice shall be provided free of charge and Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG shall not assume any liability for this or for the results obtained therefrom. Rather, any technical assistance and advice is provided at the sole risk of the buyer.

16. Communication, data protection

The Buyer agrees in advance to the sending of communications of all kinds from the Contractor by e-mail. Consent to mailings within the meaning of § 174 TKG can be revoked at any time.

Any data processing by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG is based on the statutory provisions, in particular the Data Protection Act and the General Data Protection Regulation. Further details can be found in Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG's privacy policy available for inspection, which can be viewed and downloaded on www.interowa.com on the Contact website.

Personal data will only be stored for business relationship purposes and utilized in accordance with the statutory provisions (DSG and DSG-VO). The buyer agrees that Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG may assign purchase price claims against it in the course of refinancing measures and may in this context pass on personal data to third parties.

17. Retention of title

- a) Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG retains title to all delivered goods until all existing claims, including those from other deliveries by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG, against the buyer have been satisfied in full.
- b) If third parties should seek or establish rights to the reserved property of Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG (executions and the like), Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG must be informed immediately by the buyer by registered post, stating all details. All costs incurred by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG in connection with the protection of

TERMS AND CONDITIONS OF SALE AND DELIVERY OF BIESTERFELD INTEROWA GMBH & CO KG

(as of October 2025)

its property rights, including extrajudicial costs, must be reimbursed by the buyer without delay.

- c) If the delivered goods are processed by the buyer, Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG becomes co-owner of the product. If the delivered goods or products are sold, the claim against the third-party buyer is deemed assigned to Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG until all of its claims are covered. Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG may also request disclosure of the assignment to the third-party buyer in this respect.
- d) If Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG cancels the contract due to the existing retention of title and takes back the goods, Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG shall be entitled to 20% of the value of the goods delivered at the time as a lump sum compensation for loss of earnings. In addition, the buyer shall be liable for any reduced proceeds resulting from the return of the goods to the supplier of Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG or from resale to third party buyers, as well as for the costs of such return or onward transport.

18. Pledging

Goods that have not been paid for in full may neither be pledged nor be transferred or surrendered to third parties nor used as security.

19. Place of fulfilment, place of jurisdiction

- a) The exclusive place of contract and fulfilment is Vienna, even if the goods are to be handed over or delivered to another location.
- b) In the event of disputes, the exclusive jurisdiction of the Commercial Court of Vienna is agreed. However, we are also entitled to sue buyers domiciled abroad at the competent foreign court.
- c) All business relations between Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG and the buyer shall be governed exclusively by Austrian substantive law. Any application of the UN Convention on Contracts for the International Sale of Goods is expressly excluded.
- d) For the purposes of interpretation, the German version of these Terms and Conditions of Sale and Delivery shall be decisive.

20. No-Russia-Clause, No-Belarus-Clause

The Buyer expressly undertakes not to export the delivered goods to Russia or Belarus or for use in Russia or Belarus, resell them or make them available in any other way in Russia or Belarus or for use in Russia or Belarus. Such behaviour is hereby expressly prohibited by Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG. The buyer shall oblige his contractual partners accordingly. Should the buyer become aware of any such export or utilisation in Russia or Belarus, the buyer shall inform Biesterfeld Interowa GmbH & Co immediately. Should the buyer violate this clause, Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG is entitled to terminate the contract with immediate effect for good cause. Further claims for damages remain unaffected. Due to the Russia Embargo Regulation (Regulation (EU) No. 833/2014) and the Belarus Embargo Regulation (Regulation (EC) No. 765/2006), Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG GmbH & Co KG is legally obliged to agree a "no-Russia clause" or "no-Belarus clause" in the cases specified by export control legislation.

VERKAUFS- UND LIEFERBEDINGUNGEN DER BIESTERFELD INTEROWA GMBH & CO KG

(Ausgabe Oktober 2025)

Wir danken für Ihre Bestellung, die wir mit der Sorgfalt eines ordentlichen Unternehmers erfüllen. Die nachstehenden Lieferbedingungen, die auch für künftige Geschäfte gelten, dienen dem Zweck, im Geschäftsverkehr mit unseren Kunden sowohl für diese als auch für uns eine klare und verbindliche Basis bei der Abwicklung der verschiedenen Geschäftsfälle zu gewährleisten.

Soweit nach den Bestimmungen des Konsumentenschutzgesetzes der Kunde als Verbraucher anzusehen ist, gelten nachstehende Bedingungen nur insofern, als sie nicht zwingenden Bestimmungen des genannten Gesetzes entgegenstehen.

1. Verbindlichkeit

Alle unsere Angebote, Verkäufe und Lieferungen erfolgen auf Grund nachfolgender Verkaufs- und Lieferbedingungen, die durch Auftragerteilung bzw. Kaufabschluss vom Käufer als vollinhaltlich genehmigt gelten und damit für den Käufer wie für uns verbindlich sind. Etwaige Einkaufsbedingungen unserer Käufer haben, auch wenn wir diesen nicht ausdrücklich widersprechen, für die mit uns getätigten Abschlüsse keine Geltung. Sollten einzelne Teile der gegenständlichen Verkaufs- und Lieferbedingungen aus irgendeinem Grunde unwirksam sein, so wird dadurch die Wirksamkeit der übrigen Bestimmungen dieser Bedingungen nicht beeinträchtigt.

Nebenabreden, Ergänzungen oder Abänderungen des Auftrages bzw. Kaufes oder unserer Bedingungen erfordern zu ihrer Gültigkeit eine ausdrückliche schriftliche Bestätigung durch Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG. Insbesondere die Annahme der gelieferten Waren oder einer Teillieferung, ebenso wie die Zahlung oder Teilzahlung bedeuten die Annahme der Verkaufsbedingungen von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG durch den Käufer.

2. Erfüllung und Gefahrenübergang

Wenn nichts anderes vereinbart wird, ist die Lieferung erfüllt und die Gefahr auf den Käufer übergegangen.

- bei Zusendung mit dem Abgang der Ware aus dem Versandlager von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG oder des Erzeugers bzw.
- bei abzuholender Ware mit Abfertigung der Meldung durch Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG über die Abholbereitschaft.

3. Preise

Unseren Lieferungen liegen die Preisnotierungen unserer aufgelegten Preislisten zugrunde, wobei wir uns für den Fall von Preisänderungen ausdrücklich vorbehalten, die am Tage der Warenlieferung maßgeblichen Preise in Rechnung zu stellen.

Sofern nicht ausdrücklich anders angegeben, verstehen sich alle Preise einschließlich handelsüblicher Verpackung, jedoch ohne Mehrwertsteuer. Steuern, Gebühren und Zölle, die nach Vertragsabschluss eingeführt werden und jene Waren betreffen, über die der Vertrag geschlossen wurde, gehen zu Lasten des Käufers.

Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG ist zum Abschluss einer Lager- oder Transportversicherung zu Gunsten des Käufers nur bei schriftlicher Vereinbarung verpflichtet.

4. Rechnung

Rechnungen können sowohl in Papierform als auch in elektronischer Form im Sinn des § 11 Abs 2 UStG übermittelt werden.

5. Zahlung

Rechnungen sind bei Rechnungserhalt netto zahlbar, soweit nichts anderes schriftlich bestätigt wurde. Die Versäumung der Zahlungsfrist führt ohne weitere Mahnung zum Verzug. Bei Zahlungsverzug ist Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG berechtigt, vom Tag der Fälligkeit an zumindest Verzugszinsen gemäß § 456 erster Satz Unternehmensgesetzbuch oder einen nachgewiesenen höheren Zinsschaden sowie für jede schriftliche Mahnung EUR 40,00 zu verlangen.

Falls Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG Wechsel oder vergleichbare Dokumente annimmt, erfolgt die Annahme vorbehaltlich der Einlösung, erst diese gilt als Zahlung. Liegt der Einlössetag nach dem Tag der Fälligkeit der Faktura, ist Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG zur Geltendmachung von Verzugszinsen nach den obigen Bestimmungen berechtigt. Zahlt der Käufer bei Fälligkeit nicht oder erhält Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG Auskünfte, wonach sich die finanziellen Verhältnisse des Käufers verschlechtert haben, so kann Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG nach ihrer Wahl die Zahlung sämtlicher noch offenstehender Rechnungen - ob fällig oder nicht - verlangen, und/oder alle noch offenstehenden Lieferungen stornieren und weitere Lieferungen nur gegen Vorkasse durchführen oder von der Stellung einer angemessenen Sicherheit abhängig machen. Eine Aufrechnung oder Zurückbehaltung von Zahlungen gegen irgendwelche Forderungen ist nicht statthaft, es sei denn, Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG gab hierzu ausdrücklich ihr schriftliches Einverständnis.

6. Lieferzeiten

Die von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG angegebenen Lieferzeiten sind jeweils nur als annähernd zu verstehen und stehen unter dem Vorbehalt einer richtigen und rechtzeitigen Selbstbelieferung. In jedem Fall steht dem Käufer wegen etwaigen Lieferverzuges ein Rücktrittsrecht nur nach vergleichbarer, schriftlicher Nachfristsetzung zu, wobei die Nachfrist mindestens im Ausmaß der ursprünglich vorgesehenen Lieferfrist zu bemessen ist. Eine Haftung von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG ist auf den Fall eines zumindest groben Verschuldens der Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG beschränkt.

7. Versandart

Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG behält sich das Recht vor, Versandart und Transporteur bis zum Lieferort zu bestimmen, sofern frei Haus-Lieferungen vereinbart sind. Der Käufer trägt die Kosten von ihm verlangter anderer Transportvorkehrungen.

8. Teillieferungen

- Wenn der Käufer eine von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG versandbereit gemeldete Teillieferung nicht vereinbarungsgemäß abruft, kann Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG nach deren Wahl die Teillieferung jederzeit vornehmen oder zu einem späteren Zeitpunkt veranlassen oder den betreffenden Teillieferauftrag stornieren. Keine derartige Maßnahme hat Einfluss auf andere Teillieferungen.
- Kann Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG aus irgendwelchen Gründen die Gesamtmenge der Ware nicht liefern, so ist Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG berechtigt, die ihr zur Verfügung stehenden Mengen solcher Ware auf einzelne oder alle Käufer aufzuteilen oder Teillieferungen auf der Basis zu bewirken, die Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG für angemessen oder praktisch hält, ohne dass sie für irgendwelche Fehler haftet, die sich daraus ergeben.

9. Nichterfüllung

Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG haftet nicht für Nichterfüllung oder Verspätung, gleich ob direkt oder indirekt verursacht, zum Beispiel durch Feuer, Explosion, Unfall, Überschwemmung, Arbeitsschwierigkeiten oder Verknappung von Material, Ausrüstung oder Werkstoffen, Krieg, Epidemien, behördliche Maßnahmen, Mangel an geeignetem Material, Ausrüstung, Brennstoff, Kraft- oder Transportmöglichkeiten, Störungen in der Lieferkette, starke Schwankungen in der Nachfrage, durch höhere Gewalt oder durch sonstige Ereignisse

oder Ursachen, die außerhalb des Einwirkungsbereiches der Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG liegen. Die Lieferung von Mengen, die durch solche Umstände betroffen sind, kann Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG stornieren oder später bewirken.

Aus produktionstechnischen Gründen kann die von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG gelieferte Menge von der bestellten Menge um bis zu 10 % abweichen. Der Käufer akzeptiert die tatsächlich gelieferte Menge als Erfüllung.

10. Leergut

Geliefertes, aber nicht verkauftes Leermaterial oder Container bleiben Eigentum der Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG. Der Käufer ist verpflichtet, solches Leergut in gutem Zustand und entsprechend den Anweisungen der Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG GmbH & Co KG frachtfrei innerhalb der angegebenen Frist an den angegebenen Ort zurückzusenden. Ein etwa vom Käufer hinterlegtes Pfand für solches Leergut verfällt, falls die ordnungsgemäße Rücksendung nicht innerhalb der genannten Frist erfolgt. Falls kein Pfand hinterlegt war, hat der Käufer der Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG für etwa beschädigtes oder nicht innerhalb der Anforderungsfrist zurückgesandtes Leergut den Wert zu erstatten, wie er auf der Rechnung angegeben ist. Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG entscheidet endgültig über Annahme oder Zurückweisung von beschädigtem, zurückgesandtem Leergut.

11. Qualitätsstandards

Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG übernimmt keine Gewähr über die ausdrücklich schriftlich niedergelegte hinaus, außer der, dass das auf Grund dieser Bestimmungen verkauft Material den Standards des jeweiligen Produzenten entspricht. Der Käufer übernimmt alle Risiken und die Haftung für die Ergebnisse aus der Verwendung des gelieferten Materials, egal ob das Material allein oder in Verbindung mit anderen Produkten benutzt wurde.

Ist die Ware von irgendeinem anderen Unternehmen als Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG verarbeitet worden, so beschränkt sich die Haftung der Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG auf die Ware in unverarbeitetem Zustand.

12. Gewährleistung

- Voraussetzung für jeden Gewährleistungsanspruch ist die Einhaltung der sofortigen Prüfpflicht des Käufers und der unverzüglichen Mängelrüge mit rekommandierter Post an Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG.
- Die Gewährleistung seitens Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG ist beschränkt auf den Umfang der Gewährleistungspflicht des Lieferanten von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG, an welchen Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG die etwaigen Reklamationen eines Käufers weiterleiten wird. Die Gewährleistungsfrist ist in jedem Fall mit 6 Monaten ab Erfüllung (oben 2) begrenzt.
- Darüber hinaus erlischt jeder Gewährleistungsanspruch gegen Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG, wenn der Käufer der Ware die Benützungs-, Verwendungs-, Instandhaltungs-, Lagerhaltungsanweisungen usw. missachtet, aufgetretene Mängel selbst behebt oder beheben lässt oder das Lieergut verändert bzw. bearbeitet.
- Eine Mängelbehebung führt nicht zu einer Verlängerung der ursprünglichen Gewährleistungspflicht.
- Der Käufer verzichtet auf alle wie immer zu bezeichnenden sonstigen Ansprüche gegenüber Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG, insbesondere etwaige Folgeschäden betreffend, sofern nicht unverzichtbare Ansprüche nach dem Produkthaftungsgesetz bestehen.

13. Patente

Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG steht dafür ein, dass die gelieferte Ware kein Patentrecht im Ursprungsland der Ware verletzt; eine weitergehende Gewährleistung wird nicht übernommen.

14. Abtretung an Dritte

Ansprüche aus Aufträgen können ohne schriftliche Zustimmung der Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG weder ganz noch teilweise abgetreten, verpfändet oder auf einen Dritten übertragen werden.

15. Technischer Kundendienst

Auf Verlangen wird sich Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG bemühen, im Rahmen ihrer Möglichkeiten technische Hilfe und Beratung bezüglich der Verwendung der Ware durch den Käufer zu erteilen; solche Hilfe und Beratung erfolgt jedoch unentgeltlich, und Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG übernimmt keine Haftung hierfür oder für die daraus erzielten Ergebnisse. Vielmehr wird jede technische Hilfe und Beratung auf alleiniges Risiko des Käufers erteilt.

16. Kommunikation, Datenschutz

Der Käufer stimmt vorweg der Zusendung von Mitteilungen aller Art des Auftragnehmers mittels E-Mail zu. Soweit diese Zustimmung Sendungen im Sinne des § 174 TKG betrifft, ist sie jederzeit widerruflich.

Die Datenverarbeitung durch Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG erfolgt auf der Grundlage der gesetzlichen Bestimmungen, insbesondere des Datenschutzgesetzes und der Datenschutz-Grundverordnung. Näheres ist der Datenschutzerklärung von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG zu entnehmen, die auf der Homepage www.interowa.com unter der Website Kontakt eingesehen und heruntergeladen werden kann.

Personenbezogene Daten werden nur zum Zweck der Geschäftsbeziehung und im Rahmen der gesetzlichen Vorschriften (DSG und DSG-VO) gespeichert und verwertet. Der Käufer ist damit einverstanden, dass Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG im Zuge der Durchführung von Refinanzierungsmaßnahmen Kaufpreisansprüche gegen ihn abtreten und in diesem Zusammenhang persönliche Daten an Dritte weitergibt.

17. Eigentumsvorbehalt

- Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG behält sich für alle gelieferten Waren das Eigentum bis zur gänzlichen Befriedigung aller bestehenden Ansprüche, sei es auch aus anderen Lieferungen von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG gegenüber dem Käufer vor.
- Falls Dritte Rechte auf das Vorbehaltseigentum der Firma Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG anstreben oder begründen sollten (Exekutionen und dergleichen), ist Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG unter Bekanntgabe aller Einzelheiten vom Käufer unverzüglich mit eingeschriebener Post zu verständigen. Alle, auch außergerichtliche Kosten, welche Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG im Zusammenhang mit der Wahrung ihrer Eigentumsrechte entstehen, hat der Käufer sofort zuersetzen.
- Bei Verarbeitung des Lieferguts durch den Käufer entsteht am Produkt Miteigentum von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG. Bei Veräußerung des Lieferguts oder Produktes gilt der Anspruch gegen den Drittkaufmann an Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG bis zur Deckung aller derer Ansprüche ziedert. Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG kann auch diesbezüglich die Offenlegung der Zession gegenüber dem Drittkaufmann begehrn.
- Tritt Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG auf Grund des bestehenden Eigentumsvorbehaltes unter Rücknahme der Ware vom diesbezüglichen Vertrag (steil)

VERKAUFS- UND LIEFERBEDINGUNGEN DER BIESTERFELD INTEROWA GMBH & CO KG

(Ausgabe Oktober 2025)

zurück, so gebühren Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG 20 % des seinerzeitigen Lieferwertes als Pauschalabgeltung für Verdienstentgang. Der Käufer haftet darüber hinaus für jeden Mindererlös, der sich bei Rücklieferung der Ware an den Lieferanten von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG oder bei Weiterverkauf an Drittkaufhersteller ergibt, ebenso, wie für die Kosten eines solchen Rück- oder Weitertransportes.

18. Verpfändung

Waren, die nicht vollständig bezahlt wurden, dürfen weder verpfändet noch an Dritte übertragen werden, noch für eine Sicherungsübereignung verwendet werden.

19. Erfüllungsort, Gerichtsstand

- a) Ausschließlicher Vertrags- und Erfüllungsort ist Wien, auch wenn die Übergabe oder Lieferung der Ware an einen anderen Ort zu erfolgen hat.
- b) Für den Fall von Streitigkeiten wird die ausschließliche Zuständigkeit des Handelgerichtes Wien vereinbart. Wir sind jedoch berechtigt, Käufer mit Sitz im Ausland Wahlweise auch beim zuständigen ausländischen Gericht zu klagen.
- c) Auf alle Geschäftsbeziehungen zwischen Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG und dem Käufer ist ausschließlich österreichisches materielles Recht anzuwenden. Die Geltung des UN-Kaufrechtes wird ausdrücklich ausgeschlossen.
- d) Für Zwecke der Auslegung ist die deutsche Fassung dieser Verkaufs- und Lieferbedingungen entscheidend.

20. No-Russia-Clause, No-Belarus-Clause

Der Käufer verpflichtet sich ausdrücklich, die gelieferten Waren nicht nach Russland oder Belarus oder zur Verwendung in Russland oder Belarus auszuführen, weiterzuveräußern oder in sonst irgendeiner Weise in Russland oder Belarus oder zur Verwendung in Russland oder Belarus zugänglich zu machen. Entsprechende Handlungsweisen werden von Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG hiermit ausdrücklich untersagt. Der Käufer ist verpflichtet, auch seine Vertragspartner entsprechend zu verpflichten. Sollte der Käufer von einer entsprechenden Ausfuhr oder Nutzung in Russland oder Belarus Kenntnis erlangen, wird der Käufer Biesterfeld Interowa GmbH & Co unverzüglich informieren. Sollte der Käufer gegen diese Klausel verstossen ist Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG berechtigt, den Vertrag mit sofortiger Wirkung aus wichtigem Grund zu kündigen. Weitergehende Schadenersatzansprüche bleiben unberührt. Auf Grund der Russland-Embargoverordnung (Verordnung (EU) Nr. 833/2014) sowie der Belarus-Embargoverordnung (Verordnung (EG) Nr. 765/2006), ist Biesterfeld Interowa GmbH & Co KG GmbH & Co KG zur Vereinbarung einer „No-Russia-Klausel“ bzw. „No-Belarus-Klausel“ in den durch das Exportkontrollrecht bestimmten Fällen gesetzlich verpflichtet.